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5. září 2024

Děje se něco nemyslitelného. Genocida se
„normalizuje”

ceskylist.cz/ozbrojene-konflikty/izrael-a-palestina/deje-se-neco-nemyslitelneho-genocida-se-normalizuje

Již téměř 11 měsíců je svět svědkem zdokumentovaných důkazů z
Gazy - ve formě videozáznamů nebo pozemních zpráv - o
nejstrašlivějším zabíjení nevinných lidí, včetně velkého počtu žen
a dětí.

Téměř 52 000 lidí bylo zdravotnickými orgány potvrzeno, že byli
při tomto násilí zabiti nebo jsou pohřbeni v sutinách, více než 90
000 bylo zraněno nebo postiženo. Většina domů a základní
infrastruktury byla zničena. Traumatizovaní lidé, truchlící nad ztrátou
nejdražších a nesoucí s sebou zraněné a nemocné, vystavení
extrémnímu hladu, téměř hladovým podmínkám, zbavení vody a
hygienických zařízení, čelící mnoha nemocem, nevýslovně
vyčerpaní a unavení, dostávají znovu a znovu příkaz, aby se sami
přesouvali z jednoho místa na druhé, ale někdy byli zabiti i v místech
úkrytů nebo na cestě k nim, nakonec se tísní na malém prostoru v
nejtěžších podmínkách. Dochází také k vystavení extrémnímu
znečištění z šokujícího množství použitých obrovských bomb a
výbušnin. Zdravotnická zařízení byla z velké části zničena.

Pokud připustíme, že takové podmínky mohou vést k nadměrné
úmrtnosti, která je nejméně trojnásobná ve srovnání s počtem osob
zabitých přímo při násilnostech (takové předpoklady byly v minulosti
vysloveny pro výpočet úmrtnosti ve válkách a konfliktech ve velmi
věrohodných studiích), pak je pravděpodobné, že v této genocidní
operaci zemřelo za 11 měsíců téměř 208 000 osob (52 000 plus
156 000), což je číslo blízké široce citovanému číslu 186 000
mrtvých odhadovaných ve zprávě Lancetu. Úmrtnost během
posledních 11 měsíců se tedy pravděpodobně blíží 19 000 osob za
měsíc nebo 600 osob denně, zatímco počet osob, které utrpěly
zranění, je přibližně poloviční. To vše při počtu obyvatel téměř 1,9
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milionu. Jinými slovy, za pouhých 11 měsíců zahynula v důsledku
přímých a nepřímých dopadů války a konfliktu téměř desetina
obyvatelstva.

Kdyby se v normálních dobách stal incident, kdy by v kterékoli části
světa bylo v jediný den zabito nebo vážně zraněno a postiženo asi
100 lidí, z nichž většinu tvoří ženy a děti, a to velmi krutým a
svévolným způsobem ze strany jakýchkoli ozbrojených sil, které by
zároveň kladly velmi bolestivé podmínky ostatním zbývajícím lidem,
jako je například odepření potravin, očekávalo by se obrovské
pobouření na světové úrovni proti takovému masakru, ale přiznejme
si to, že se to v Gaze děje opakovaně, že je to téměř rutinní postup
ozbrojených sil Izraele (IDF), a přesto to nevyvolalo potřebnou
reakci - například že by se svět spojil, aby nastolil okamžitý mír ,
nebo že by alespoň hlavní dodavatelé zbraní Izraeli, jako jsou
USA a Německo, oznámili okamžité zastavení veškerých zbraní a
vojenské pomoci Izraeli.

To říká jeden z vysoce postavených novinářů, který se denně zabývá
zpravodajstvím o této mimořádně tragické a nepřijatelné situaci,

„Genocida, o níž se svět po holocaustu zapřísahal, že se už
nikdy nebude opakovat, se normalizuje. A to ovlivní nejen naši
budoucnost jako Palestinců, ale i budoucnost celého světa.
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„Posledních jedenáct měsíců jsem každý den dostával
fotografie mrtvých těl, rozbitých hlav a částí těl, které byly
shromažďovány v pytlích na mrtvoly.

„Jako vedoucí regionální kanceláře Middle East Eye mám za
úkol tyto snímky třídit a zkoumat. Žádný z těchto obrázků
barbarství se neobjevuje v izraelských médiích ani v západním
světě, ale arabské a muslimské publikum je dostává každý den.

„To, co dělají izraelští vojáci, mohou dělat i v jiných zemích. Zdá
se, že jsme jako náměsíčníci vstoupili do nového věku
barbarství.“
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(Rozšířená citace z článku Lubny Masarwy, Middle East Eye).

Četl jsem několik prohlášení velmi vysokých představitelů OSN,
včetně generálního tajemníka, kteří oprávněně zdůraznili potřebu
okamžitého příměří, ale ještě jsem neviděl prohlášení, která by
odsoudila USA, Německo a další významné dodavatele zbraní
za to, že pokračují v dodávkách zbraní Izraeli, přestože existují
jasné důkazy o jejich použití ke genocidním akcím v Gaze.

To je v souladu se všemi dvojsmyslnými řečmi, které umožnily
takzvanému mezinárodnímu společenství pokračovat ve vydávání
některých prohlášení, která si zachovávají tvář, někdy i zcela
nepravdivých, zatímco genocidní akce v Gaze pokračují.

Nyní v poslední době takové postoje vedly k tomu, že Izrael, jeho
ozbrojené síly (IDF) a osadníci značně rozšířili a zvýraznili svou
agresi také na Západním břehu Jordánu a panují všeobecné
obavy, že i zde může dojít k neúnosně vysokému utrpení jako v
Gaze.

To by nemělo být přijatelné v žádném světě, který má nějakou
rozumnou úroveň závazku k míru a spravedlnosti. Zdá se však - a s
tím se alespoň smiřme -, že světové vedení, zejména západní
vedení, v dnešní době postrádá jakoukoli rozumnou úroveň
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závazku k míru se spravedlností. Denně učiní prohlášení o
nějakém mírovém úsilí a o svém závazku k míru, a pak spěchají
s dalším vyzbrojováním izraelských sil.
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Jen další čerství rutinní útok IDF v Gaze na civilní obyvatele,
kteří se unavení a nemocní schovávají v provizorních stanech.
K takovým útokům dochází každý den - mezinárodní
společenství mlčí - média mlčí. Když však dopadne ruská raketa
na kombatanty, kteří se připravují zabíjet - média a politici
vydávají prohlášení o zděšení a bestialitě Ruska.

V této mimořádně obtížné době je důležité znovu zdůraznit, že
navzdory všemu velkému utrpení musí být budoucí program
definován nikoliv pomstou nebo slepým násilím, ale pouze na
základě sjednocování stále většího počtu lidí s větším a větším
odhodláním pro budoucnost míru a spravedlnosti. Pokud se bude
stále více lidí hlásit k programu okamžitého trvalého příměří, po
němž bude následovat rozsáhlá obnova na úrovni komunit a po
němž bude následovat silný a stabilní palestinský stát, v němž
budou moci lidé žít v míru a bezpečí, pak stále existuje naděje.
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***

Poznámka pro čtenáře: Klikněte prosím na tlačítka pro sdílení
výše. Sledujte nás na Facebooku a Twitteru a přihlaste se k
odběru našeho kanálu Český List na Telegramu. Neváhejte
přeposílat a široce sdílet články Českého Listu a zvažte přispění
na provoz našeho webu

Prosím podpořte náš projekt!

Bez vaší pomoci se neobejdeme. Vaše příspěvky pomáhají
zvládat opakující se měsíční platby a udržet portál v chodu.
Potřebujeme vaši pomoc a podporu
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